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شامگاه سی ام خردادماه خبری در پایگاه اطلاع رسانی دولت منتشر شد که 
مورد توجه اهالی رســانه قرار گرفت، شورای عالی انقلاب فرهنگی جلسه ای 
به ریاســت ابراهیم رئیسی تشــکیل داد؛ در این جلسه به سیاست ها و ضوابط 
حوزه صوت و تصویر فراگیر )ساترا( پرداخته شد. براساس مصوبه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی، وظیفه نظارت در حوزه سکوهای صوت و تصویر فراگیر و 
شــبکه نمایش خانگی طبق قانون اساسی و قوانین موضوعه، به عهده سازمان 
صداوسیماســت. خسروپناه، دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی در واکنش به 
حواشــی ایجاد شــده درباره این خبر با ابراز اینکه "مــا در حوزه فرهنگ به 
مردم ســالاری دینی که نظریه مقام معظم رهبری و نظریه جمهوری اسلامی و 
حضرت امام)ره( است قائلیم"، تأکید کرد: مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی 
در راستای تقویت پلتفرم ها و شبکه نمایش خانگی است. این جوّسازی ها در 
حالی اتفاق می افتد که این مصوبه هنوز بیرون نیامده اســت، دوستان بخوانند 
ببینند به نفع شان است یا به نفع شان نیست، این جوّسازی  و فضاسازی یک نوع 

عوام زدگی است، هنوز برخی مصوبه را ندیده اند؛ 

دبیرکل حزب مؤتلفه اسلامی گفت: دولت سیزدهم بر خلاف دولت قبل 
که در همه امور مهم منفعل بود، در سیاســت خارجی بسیار خوب عمل کرده 
و رئیس جمهور توانسته با اقتدار و تدبیر و بدون انفعال در این عرصه حرکت 
کند.اسدالله بادامچیان با اشاره به ویژگی های دولت قبلی و شرایطی که در زمان 
انتخابــات ۱۴۰۰ بر جامعه حاکم بود، گفــت: دولت قبلی، در جریان و طیف 
اصلاح طلب بودند. این اصلاح طلبی از جریان دوم خرداد شروع شد که پس از 
شروع به کار، با این ادعا که شما پیام جریان دوم خرداد را نفهمیدید، تعدادی از 
مدیران را کنار گذاشتند.وی افزود: این اولین مشکلی بود که پدید آمد و بازتاب 

منفی آن در دولت آقای روحانی هم کاملًا مشخص است.

احمد وحیدی درباره تصمیم نمایندگان مجلس  برای برگزاری انتخابات 
تناسبی در تهران، اظهار کرد: ما تابع قانون هستیم ولی این طرح هنوز به قانون 
تبدیل نشده است. اگر طرح نمایندگان به قانون تبدیل شد، از آن تبعیت می کنیم. 
وی درباره مخالفت خود با این طرح در جلسه هیات نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت نظام تصریح کرد: نه مخالفت نبود بلکه بابت شیوه اجرایی و شفاف تر 
شــدن این طرح بود تا در اجرا دچار مشــکل نشویم. ما در شیوه اجرا صحبت 
داشتیم ولی اینکه در چارچوب اسناد بالادستی است یا نه ورود نکردیم. برای 

ما مهم است که در اجرا، مشکل نداشته باشیم.

معاون رئیس جمهور با اشاره به مشکلاتی که دولت سیزدهم در آغاز کار با 
آن مواجه بود، گفت: علت اصلی آن مشکلات ناکارآمدی دولت وقت و وجود 
رخوت، تعلل و سستی در اداره امور کشور و تفکر غرب زده برخی از مسئولان 
بود که اینها بخشی از مردم را ناامید و ناراضی کرده بود. معاون رئیس جمهور در 
امور مجلس خاطرنشان کرد: علت مشکلات و کمبودها تفکر برخی از مسئولین 
بود که می گفتند باید در مقابل قدرتهای غربی کوتاه آمده و تسلیم شد تا بتوان 
واکســن وارد کرد و تعامل و تبادل اقتصادی و تجاری با ســایر کشورها برقرار 
نمود اما اقدامات دولت ســیزدهم بطلان این تفکر را به خوبی نمایان کرد.  در 
ابتدای انقلاب اسلامی نیز ملی گراها ادعا می کردند که نظام به بن بست رسیده 
و امام راحل در واکنش به آن ها نهیب زدند که کشور امام زمان به بن بست نمی 

رسد، شما خودتان به بست رسیده اید.

دادســتانی دانمارک اتهامات علیه فردی را که سال گذشته با سلاح سرد 
به ســفارت تهران در کپنهاگ حمله کرده بود، اعلام کرد.دادستانی دانمارک با 
انتشار بیانیه ای اتهامات مربوط به حمله به یک سفارت "خارجی" در این کشور 
را اعلام کرد که بر اساس آن، فرد مهاجم به حمله فیزیکی بسیار خشونت آمیز، 
بیرحمانه و خطرناک علیه سفیر متهم شده است. تخریب و آسیب رساندن به 
خودروها و ساختمان سفارت، از دیگر موارد اتهامات این فرد عنوان شده است.

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: نمایندگان تشــخیص دادند که فلان 
وزیر باید استیضاح شود، حتی بدون داشتن یک کارت هم امکان استیضاح دارند 
ولی ممکن است ۱۰کارت زرد بدهند ولی به استیضاح نرسد.سیدمحمد حسینی 
معاون پارلمانی رییس جمهور  در پاسخ به سوالی مبنی بر میزان تعامل مجلس با 
دولت در جریان سوال از وزیر ورزش گفت: در گذشته نمایندگان طرحی مطرح 
کرده بودند که اگر وزیری سه بار کارت زرد بگیرد و سه بار نتواند نمایندگان را 
قانع کند، بطور خودکار به معنای استیضاح است و باید وزیر مربوطه پاسخگو باشد 
در حالی که شورای نگهبان این را نپذیرفت چون در قانونی اساسی بحثهای تذکر، 
سوال، استیضاح، تحقیق و تفحص، مقوله های منفک از هم هستند و نمی توان 

گفت که چون سه بار قانع نشدن نمایندگان به معنی استیضاح است.

محمدرضا رضائی کوچی با اشاره به میزان اجرای قانون جهش تولید مسکن، 
عنوان کرد: متاسفانه بانک  ها در حوزه اجرای قانون جهش تولیدمسکن، همکاری 
مناسبی نداشته و از تمامی منابعی بانکی پیش بینی شده برای پرداخت تسهیلات 
طرح نهضت ملی مسکن، تنها ۱8 درصد پرداخت کردند که نشان دهنده عدم انگیزه 
کافی بانک ها در پرداخت تسهیلات است. این امر موجب شده تنها حدود ۱2۰ 
هزار واحد مسکونی تا پایان سال پایانه کار دریافت کنند که این تعداد با برنامه ها و 
هدف گذاری ها فاصله بسیار زیادی دارد. رئیس کمیسیون عمران مجلس با اشاره 
به پیشنهاد یکی از مسئولان در نشست کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
مبنی بر ساخت خانه های 3۰ الی ۴۰ متری، عنوان کرد: این پیشنهاد موجب تاسف 
است، خانواده ای با یک فرزند چگونه می توانند در خانه های با متراژ پایین زندگی 

کنند؟ این ایده نامناسب موجب نگرانی اعضای کمیسیون عمران شد.

»علی اکبر محرابیان« در گفت وگویی اظهار داشــت: یک ماه از آغاز اجرای 
طرح سراسری پاداش صرفه جویی گذشته است و بر اساس آمار استخراج شده، 
بین 3۰ تا ۴۰ درصد مشــترکان حائز شــرایط دریافت پاداش شده اند. پیش بینی 
می شود با گرم تر شدن هوا ظرفیت صرفه جویی بیشتر شده و مشترکان بیشتری 
شــامل این پاداش شــوند. وزیر نیرو به قبض مشــترکی در خوزستان اشاره و 
خاطرنشــان کرد: این مشترک نســبت به دوره مشابه ســال گذشته ۱۷ درصد 
صرفه جویی بیشتری اعمال کرده و براین اساس مشمول دریافت ۵۱۹ هزار تومان 
پاداش شده است. محرابیان اضافه کرد: همه مردم ایران با رعایت صرفه جویی در 
مصرف برق می توانند از این مزیت برخوردار شــده و پاداش دریافت کنند. وی 
در عین  حال گفت: چنانچه مشترکی رعایت صرفه جویی نداشته باشد، مشمول 

قیمت غیریارانه ای برق شده و شاهد قبضی گران قیمت خواهد بود.

حاجی وند مشاور رئیس سازمان بورس در امور سهام عدالت در خصوص 
تخصیص سهام عدالت به جاماندگان گفت : هم اکنون هیچگونه ثبت نام جدیدی 
برای سهام عدالت وجود ندارد. تاکنون فقط صحبت هایی برای تخصیص سهام 
عدالت به افراد تحت پوشــش کمیته امداد و بهزیســتی که سهام عدالت ندارند، 

صورت گرفته است. 
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گروه سیاســی -یــک نماینــده مجلس 
گفت:8۰ نماینده اســتیضاح وزیر کشور را امضا 

کرده اند،این استیضاح باید اعلام وصول شود

جلیل رحیمی جهان آبادی در نشست علنی 
مجلس شــورای اسلامی با اشاره به جمع آوری 
بیش از 8۰ امضا برای اســتیضاح وزیر کشــور، 

گفت: وزیر کشــور از یک معاون سیاسی که کار 
اشــتباهی می کند، دفاع می کند؛ هیأت رئیســه 
مجلس بر اســاس آیین نامه داخلی باید از کیان 
مجلــس دفاع کند؛ اســتیضاح به شــما تحویل 
 داده شــده، چــرا این اســتیضاح اعلام وصول 

نمی شود.
وی خطاب به رئیس مجلس ادامه داد: وزیر 
کشــور از جلســه غیرعلنی مجلس بیرون رفته، 
بعد می گوید که هیچ قولی نداده ام، آن مهلتی که 
حضرت عالی دادید و خواسته ای که نمایندگان 
داشــته اند، یعنی هیچ! بنده خودم را عرض می 
کنم با هیچ اســتاندار و شــخص وزیر کشور تا 
پایان نمایندگی مجلس نشستی نخواهیم داشت.
رحیمی جهان آبادی ادامه داد: اســتیضاح 
وزیر کشــور باید اعلام وصول شــود یا وزیر به 
تعهد و قولی که به شــما داده و تاریخی که شما 

تعیین کردید، عمل کند.

۸۰نمایندهاستیضاحوزیرکشورراامضاکردهاند؛

چراایناستیضاحاعلاموصولنمیشود؟

با رأی نمایندگان تصویب شد؛

موافقت مجلس با کلیات لایحه کاهش 
مالیات بر ارزش افزوده مایحتاج مردم

سرویس سیاسی- نمایندگان در نشست علنی 
مجلس شورای اســلامی در جریان بررسی گزارش 
کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس در مورد 
لایحــه دوفوریتی الحاق یک بند به تبصره )۶( قانون 
بودجـه سال ۱۴۰2 کل کشور با ۱83 رأی موافق، 2۹ 
رأی مخالــف و 2 رأی ممتنع از مجموع 223 نماینده 
حاضر در جلسه با کلیات طرح مذکور موافقت کردند.
محمدمهدی مفتح سخنگوی کمیسیون برنامه، 
بودجه و محاسبات مجلس متن گزارش این کمیسیون 

پیرامون لایحه مذکور را به شرح زیر قرائت کرد:
لایحه دوفوریتــی الحاق یک بند به تبصره )۶( 
قانون بودجـه سال ۱۴۰2 کل کشور جهت رسیدگی 
به این کمیســیون به عنوان اصلی ارجاع گردیده بود 
در جلسه مورخ ۱۴۰2/3/۱ کمیسیون برنامه، بودجه 
و محاسبات با حضور رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کشــور مورد رســیدگی قرار گرفت و کلیات آن با 
اصــلاح در متن با اکثریت آراء به تصویب رســید. 
اینک گزارش آن در اجرای ماده ۱۶۱ آیین نامه داخلی 

مجلس شورای اسلامی تقدیم مجلس می گردد.
نماینده مردم تویســرکان در مجلس شــورای 
اســلامی در بیان تأثیر تصویب این لایحه یادآور شد: 
دولت لایحه ای را تحت عنوان الحاق بندی به تبصره 
)۶( قانون بودجه ســال ۱۴۰2 ارائه داده بود که ما به 
عنوان بند )ذ( در قانون بودجه آوردیم که اگر مجلس 
تصویب کند به این قانون الحاق شود.وی تصریح کرد: 
در صورت تصویب این لایحه در بودجه سال ۱۴۰2 
نرخ مالیات بر ارزش افزوده برای داروهای ضروری 
و تجهیزات مصرفی پزشکی که در داخل تولید مشابه 
ندارد، همچنیــن گندم، برنج، دانه های روغنی، انواع 
روغن خام و حبوبات، قند، شــکر، چای و گوشت 
قرمز و مرغ به یک درصد کاهش پیدا خواهد کرد. این 
نماینده مردم رد مجلس یازدهم تأکید کرد: با توجه به 
اینکه این مواد مصرفی مورد نیاز عموم مجلس هستند 
با این اقدام می توان در شرایط سخت اقتصادی کنونی 
تا حدودی در زندگی روزانه مردم گشایش ایجاد کرد.
 بابائــی کارنامــی: یارانــه نبایــد به 

واردکننده تعلق گیرد
علی بابائــی کارنامی در مخالفــت با گزارش 
کمیســیون برنامه، بودجه محاســبات در خصوص 
لایحــه دوفوریتی الحاق یک بند به تبصره )۶( قانون 
بودجه ۱۴۰2 گفت: با تصویب این طرح پیشنهادی ما 
یارانه را به واردکننده می دهیم در حالی که باید یارانه 
به دســت مصرف کننده برسد. نماینده مردم ساری و 
میان دورود در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: دولت 
باید اتفاقی رقم بزند که به عدالت نزدیک شود. در حال 
حاضر گرانی به ویژه در بحث دارو برای همه ما مهم 
اســت اما مهم تر از آن شیوه کنترل آن بوده که در این 
لایحه به خوبی دیده نشده و نتیجه آن چیزی شبیه ارز 

۴2۰۰ تومانی خواهد شد.
صباغیان بافقی: مسئله اصلی گرانی و 

تورم، نبود نظارت است

محمدرضا صباغیان بافقی در مخالفت با گزارش 
کمیســیون برنامه، بودجه محاســبات در خصوص 
لایحــه مذکور با بیان اینکــه هدف اصلی این لایحه 
کاهش مالیات بوده و کســی با آن مخالف نیســت، 
گفــت: آیا با اجرای این لایحــه در قیمت گذاری ها 
تأثیری شاهد خواهیم بود؟ آیا مسئله ما کاهش مالیات 

برای واردکننده  است؟
نماینــده مردم مهریز و بافــق و بهاباد و خاتم و 
ابرکوه در مجلس شــورای اسلامی با یادآوری اینکه 
همیــن چندی پیش لایحه بودجه را تصویب کردیم 
و مجدد اقــدام به اصلاح آن می کنیم، گفت: نماینده 
دولــت توضیح دهد با تصویب این لایحه چه میزان 
مشکل گرانی و تورم حل خواهد شد. وی با بیان اینکه 
مسئله اصلی ما نظارت بر بازار است، عنوان کرد: گاهی 
قیمت ها در دو مغازه کنار هم با یکدیگر متفاوت است 
یا حتی در برخی شهرها دو برابر شهر دیگر است اما 

نظارتی دراین رابطه وجود ندارد.
صباغیان بافقی با بیان اینکه چنین راهکارهایی به 
هیچ عنوان راهگشــا نخواهد بود، افزود: صدا و سیما 
در گزارش های خود گرانفروشان را نشان می دهد اما 
نحوه برخــورد و مجازات آنها را نمایش نمی دهد و 
همین مسئله موجب تبلیغ گرانفروشی خواهد شد، 
چرا برخــوردی با گرانفروشــان و دلالان صورت 

نمی گیرد؟.
کریمــی: لایحه مذکور درآمــد مالیاتی 

دولت را به طور قطعی کاهش می دهد
علی اکبر کریمی در مخالفت با گزارش کمیسیون 
برنامه، بودجه محاسبات در خصوص لایحه دوفوریتی 
الحاق یک بند به تبصره )۶( قانون بودجه ۱۴۰2 با بیان 
اینکه با این مدل سیاســت گذاری تنظیم بازار دچار 
اخلال خواهد شد، افزود: در بسیاری از موارد لایحه 
مذکور با احکام دائمــی مغایرت دارد. نماینده مردم 
اراک و کمیجان و خنداب در مجلس شورای اسلامی 
با اشــاره به قانون برنامه ششم توسعه مبنی بر اینکه 
هرگونه تخفیف و ارفاق مالیاتی ممنوعیت دارد، گفت: 
در این لایحه به شکل قابل توجهی تخفیف مالیاتی در 
نظر گرفته شده که قطعاً علاوه بر اینکه نیاز به دو سوم 
آراء دارد، با برنامه ششم نیز مغایر است. همچنین این 
لایحه با بند )۱۷( سیاســت های کلی و قانون مالیات 
بر ارزش افزوده نیز مغایر اســت. در این قانون آمده 
است که با تأیید وزارت بهداشت هرگونه داروئی که 
مشابه داخلی ندارد، بدون پرداخت هرگونه وجهی از 
پرداخت مالیات معاف است ولی در این قانون ما برای 
آن یــک درصد مالیات تعیین می کنیم. کریمی اضافه 
کرد: همچنین برای کالاهای اساسی نیز فهرستی تهیه 
شده که این قانون آن را نیز دچار مشکل می کند. دولت 
هدفش این است که کالاهای اساسی ارزان تر به دست 
مردم برسد اما علاوه بر اینکه این لایحه مغایرت های 
جدی با احکام دائمی داشته درآمد مالیاتی دولت را به 
طور قطعی کاهش می دهد و هیچ تضمینی برای ارزان 
شدن کالاها در سفره مردم نیز وجود ندارد. برخی اقلام 

که در این لایحه آورده شده، مصارف صنعتی دارد و به 
دست مصرف کننده نخواهد رسید، در چنین شرایطی 
چه تضمینی وجــود دارد که مصرف کننده کالا را با 

قیمت کمتر دریافت کند.
 یکی از راهکارهای تنظیم بازار کاستن 

فشار واردات است
محمدحســن آصفری در موافقــت با کلیات 
گزارش کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس 
در مورد لایحه دوفوریتی الحاق یک بند به تبصره )۶( 
قانون بودجـه سال ۱۴۰2 کل کشور گفت: سوالی که 
مردم در حوزه های انتخابیه ما با آن روبرو هستند این 
اســت که چرا قیمت کالاهای اساسی نسبت به سال 
گذشته تا این میزان افزایش یافته است. بهای داروها و 
تجهیزات پزشکی هر چند وقت یکبار افزایش می یابد 

و این موضوع موجب گلایه مندی مردم شده است.
نماینده مردم اراک، کمیجان و خنداب در مجلس 
یازدهم ادامه داد: مهمترین دلیل گرانی کالاهای اساسی، 
دارو و تجهیزات حقوق ورودی و همین مالیات است 
که اگر حذف نشــود یا کاهش نیابد، روز به روز باید 
شاهد گرانی کالاهایی مانند قند، شکر، گوشت مرغ، 

گوشت قرمز و اقلام پروتئینی و... باشیم.
وی با بیــان اینکه ما امروز وظیفه داریم راهکار 
کاهش قیمــت ها را پیدا کنیم، گفت: کاهش مالیات 
بر ارزش افزوده کالاهای اساســی و دارو یکی از این 
راهکارها است. هر چه مالیات ها افزایش یابد، فشار 
بر مردم بیشــتر می شود. این نماینده مردم در مجلس 
یازدهم افزود: افزایــش مالیات به دلیل کمبود منابع 
توجیه پذیر نیست، نباید کاری کنیم که مردم بگویند 2 
تومن در جیب ما می گذارند و 2۰۰ تومان برمی دارند.
براســاس این گزارش محمدحسین فرهنگی 
دیگر موافق کلیات گزارش مذکور؛ گفت: این گزارش 
لایحه دولت اســت، نه طرح مجلس؛ در واقع دولت 
برای حل مشــکلات مردم که ما در تریبون های خود 
به آن اشــاره می کنیم، به دنبال راهکار است. نماینده 
مردم تبریز، اسکو و آذرشهر در مجلس یازدهم با بیان 
اینکه دولت با این لایحه به دنبال رفع مشــکلات در 
راستای تامین اقلام ضروری جامعه است، ادامه داد: هر 
چند اکنون طرح کالابرگ الکترونیکی که در مجلس 
تصویب شــد، برای ســه دهک اجرایی می شود، اما 
تعداد دهک ها باید افزایش یابد، زیرا اکثر مردم در این 
حوزه با مشکل مواجه هستند. وی تصریح کرد: یکی 
از راهکارهای تنظیم بازار کاستن فشار واردات است 
که با این موضوع بهترین فرصت برای رقابتی شــدن 

بازار فراهم می شود.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با اشــاره به 
اینکه در گزارش مذکور تصریح شده که این کاهش 
مشــمول کالاهایی شود که مشابه تولید داخل ندارد، 
گفت: این گام درســتی است که دولت برای تسهیل 
امور مردم، تنظیم بازار و حمایت از مردم آسیب پذیر 
برداشــته و مشــمول اصل ۷۵ قانون اساسی نیز نمی 

شود.
ســید ناصر موســوی لارگانی نیز در موافقت 
با گزارش کمیســیون برنامه و بودجه و محاســبات 
مجلــس در مورد لایحه دوفوریتی الحاق یک بند به 
تبصره )۶( قانون بودجـه سال ۱۴۰2 کل کشور گفت: 
دولت پیشــنهاد این کاهش را داده است تا مشکلاتی 
که در حوزه دارو وجود دارد رفع شــود. نماینده مردم 
فلاورجان در مجلــس یازدهم ادامه داد: این کاهش 
شــامل داروها و تجهیزاتی می شود که مشابه تولید 
داخل ندارند و برای داروهایی اســت که ما ناچار به 
واردات آنها هستیم، در واقع پرداخت ۹ درصد مالیات 
بــر ارزش افزوده موجب افزایش قیمت تمام شــده 
برای مصرف کننده می شود. وی افزود: دولت باید به 
موضوع نظارت بر قیمت کالاهای اساسی ورود جدی 
کند و جریمه در نظر گرفته شده برای این گرانفروشی 
به گونه ای نباشــد که در یک روز جبران شود. عضو 
کمیسیون اقتصادی مجلس یازدهم تصریح کرد: در 
برخی از محصولات در کشور به خودکفایی نرسیده 
ایــم بنابرایــن علاوه بر دارو و تجهیزات پزشــکی، 
محصولات و کالاهایی مانند گندم، برنج و دانه های 

روغنی نیز مشمول این کاهش خواهد شد.

نمایندگان مجلس با تصویب کلیات لایحه دوفوریتی الحاق یک بند به تبصره )۶( قانون بودجـه سال ۱۴۰۲ کل کشور گامی اساسی 
در جهت کاهش قیمت کالاهای اساسی برداشتند.

 دولــت بایــد اتفاقی رقم بزند که به عدالت نزدیک شــود. در حال حاضر گرانی به ویژه 
در بحث دارو برای همه ما مهم اســت اما مهم تر از آن شــیوه کنتــرل آن بوده که در این 
لایحه به خوبی دیده نشــده و نتیجه آن چیزی شــبیه ارز ۴۲۰۰ تومانی خواهد شــد.

ســرویس سیاســی- نایب 
امورداخلــی  رئیــس کمیســیون 
کشــور و شــوراها گفــت: در این 
مصوبه آمده اســت که فرمانداران و 
استانداران و وزارت کشور موظف 
هستند ســامانه ای را برای وضعیت 
اطلاع محور تجمعات مشخص کنند 
و فقط زمانــی نمی توانند تجمع را 
برگزار کنند که شورای تامین جلسه 

تشکیل دهد و برگزاری را رد کند.
محمدحســن آصفــری نایب 
رئیس کمیسیون امور داخلی کشور 
و شوراها در خصوص آخرین وضعیت طرح ساماندهی تجمعات و اختلاف 
نظری که گفته می شــود وجود دارد، گفت: ما این طرح را در حضور دولت 
بررســی کردیم و دولت هم در جلسات کمیســیون حضور داشت یعنی از 
معاونت حقوقی دولت تشریف داشتند. اختلاف ما با دولت بر سر روش کار 
است، دولت اعتقاد به »مجوزمحور« بودن برگزاری تجمعات دارد و مجلس 
اعتقــاد به »اطلاع محور« بودن آن، کــه بزرگترین موضوع در خصوص این 

طرح است و در واقع پاشنه آشیل همین نکته است.
وی ادامه داد: ما در مجلس معتقدیم که اگر قرار باشد مجوزمحور باشد 
پس اصل 2۶ قانون اساســی نادیده گرفته می شود، در اصل 2۶ قانون اساسی 
هیــچ جایی نگفته که شــما باید مجوز دریافت کنیــد و لذا مجلس تاکید بر 

اطلاع محوری مساله ساماندهی برگزاری تجمعات دارد.
آصفری در پاســخ به این ســوال که »پیش تر گفته شد که اختلافی بین 
مجلس و دولت نیســت یا اساساً دولت لایحه ای نیاورده که اختلافی وجود 
داشــته باشد«، اظهار داشــت: اینکه گفته می شود در خصوص این طرح بین 
مجلس و دولت اختلافی نیســت، اشــتباه است، اتفاقا اختلاف جدی بر سر 
مســاله »مجوزمحور« که نظر دولت اســت و »اطلاع محور« که نظر ماست، 
وجود دارد. آقای جوکار حتما اطلاع ندارد، چون از اصل من در این مســاله 
بودم و اطلاع دارم و می دانم که اصلا لایحه دولت مهم ترین تکیه اش بر مساله 
مجوز است. به نظرم آقای جوکار اصلا لایحه را نخوانده و در کمیسیون هم 

نبوده است که اینگونه می گوید.
نایب رئیس کمیســیون امورداخلی کشور و شــوراها در پاسخ سوالی 
درباره »مســاله برخورد با مســئولان خاطی در صورت مخالفت فاقد دلایل 
مستدل با برگزاری تجمعات«، تصریح کرد: بله، در این مصوبه هم آمده است 
که فرمانداران و استانداران و وزارت کشور موظف هستند سامانه ای را برای 
وضعیت اطلاع محور این تجمعات مشــخص کنند و فقط زمانی نمی توانند 
تجمع را برگزار کنند که شــورای تامین جلســه تشکیل دهد و برگزاری آن 

را رد کند.
وی افزود: فرماندار به تنهایی حق ندارد از برگزاری تجمعی جلوگیری 
کرده و مخالفت کند، مگر اینکه در جلســه شــورای تامین این مساله طرح و 
تصویب شود آن هم براساس دلایلی متقن و مستدل که مثلا زمینه  پدید آمدن 
آشوب یا مشکلی وجود داشته باشد یا اتفاقی برای برگزارکنندگان به وجود 
بیاید و همه این ها در طرح آمده است و هیج فرماندار یا استانداری حق ندارد 

با سلیقه خودش مانع از برگزاری تجمعات شود.
پیش از این محمدصالح جوکار رئیس کمیســیون امورداخلی کشور و 
شوراها در گفت وگویی درباره وجود اختلاف نظر میان طرح مجلس و مواضع 
دولت گفته بود: »آصفری برای خودش گفته است. از خودش سوال کنید. از 
من چرا ســوال می کنید. من اختلافی نمی بینم. دنبال این می گردید یه چیزی 
پیدا کنید، تیترش کنید. نکنید این کار را. آن دنیا باید جواب بدهید. این جور 
چیزی نیست. ما خودمان در کمیسیون طرح ارائه دادیم که مربوط به خودمان 

است. من لایحه ای ندیدم که بخواهد نشان از اختلاف ما با دولت باشد.«

گروه سیاسی - رئیس مجلس 
گفت: قبل از جلسه علنی هفته گذشته 
صحبتی با وزیر کشور داشتم، ایشان 
اشکال را وارد دانستند. بنده به وزیر 
گفتم که دوســتان ناراحت هستند. 
وزیر کشــور در مجلس حضور پیدا 
کــرد و قول داد کــه این موضوع را 
پیگیری می کند منتها چون کار ستاد 
انتخابات شروع شده است خواستند 
که اجــازه دهیم فرصت یک هفته و 
دو هفته ای داده شــود تا جایگزین 
ایشــان مشخص شــود.محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی در جلسه صحن علنی مجلس طی 
ســخنانی درخصوص تذکر آیین نامه ای ســیدکاظم دلخوش نماینده مردم 
صومعه ســرا و جلیل رحیمی جهان آبادی نماینده مردم تایباد نسبت به عدم 
اعلام وصول اســتیضاح وزیر کشور، گفت: در جلسه غیر علنی هفته گذشته 
با حضور وزیر کشور این موضوع بحث شد که کار ستاد انتخابات آغاز شده 
اســت، همچنین حضرت آقا چهار اصل اساسی امنیت، سلامت، مشارکت و 
رقابت را در انتخابات مطرح کردند که باید همه کمک کنیم مســیر انتخابات 

به درستی طی شود.
وی ادامه داد: همانطور که در آن جلســه بحث شد، معاون سیاسی وزیر 
کشور در ابلاغیه خطا کرده و وزیر کشور هم پذیرفت و بر اساس آن بندهای 
2، ۴، ۶ و ۷ این ابلاغیه را لغو کرد. همچنین وزیر در این جلســه توضیح داد 

که چنین اشکالی وارد بوده است.
رئیس مجلس با اشــاره به صحبت های خود با وزیر کشور تصریح کرد: 
قبل از جلســه علنی صحبتی با وزیر کشــور داشتم، ایشــان اشکال را وارد 
دانستند. بنده به وزیر گفتم که دوستان ناراحت هستند. وزیر کشور در مجلس 
حضور پیدا کرد و قول داد که این موضوع را پیگیری می کند منتها چون کار 
ســتاد انتخابات شروع شده است خواستند که اجازه دهیم فرصت یک هفته 

و دو هفته ای داده شود تا جایگزین ایشان مشخص شود.
وی افــزود: همین نکته را خدمت رئیس جمهور گفتم؛ اینکه دوســتان 
اســتیضاح را اصرار دارند حق نمایندگان اســت، طبق آئین نامه مجلس باید 
اســتیضاح وزیــر را اعلام وصــول کند، منتها وزیر این قــول را به بنده داده 
و بنــده در جلســه هفته گذشــته هم گفتم و آن را پیگیــری می کنم.قالیباف 
همچنین خطاب به نمایندگان مجلس اظهار داشــت: از دوســتان خواهش 
می کنــم این موضوع را مطرح نکنند چون هر روز یک بحث جدید به وجود 
آمده و موضوعات حاشــیه ای ایجاد می شــود. ما از صبح در مجلس در حال 
پیگیری حل مشــکلات مردم هستیم. نمونه آن معافیت های مالیاتی و کاهش 
هزینه های پروانه های ســاختمانی است. وی در پایان عنوان کرد: بنده اخطار 
شما نمایندگان را قبول دارم ولی اجازه دهید چون این موضوع در حال حل 
شــدن است. پس به حاشیه نرویم این موضوع را پیگیری می کنم و حتما این 

کار پیش می رود.

نایبرئیسکمیسیونامورداخلیکشوروشوراها:

»اطلاعمحور«بودنیا»مجوزمحور«
بودنتجمعاتمحلاختلافجدیدولت

ومجلساست
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عدماعلاموصولاستیضاحوزیرکشور


